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Referat fra 14. Bestyrelsesmøde.  
 

Onsdag den 2. september 2009, kl. 1600 
HOTELLET – Hovedgaden, Rønde – mødelokale STUDIET 

 
Deltagere i mødet: 

Hans Grøn (HG), Thorkild Hansen (TH), Benny Kristoffersen (BK), Geert Hallberg (GH ), 
 Grete Kristensen(GK), Jørgen Wichmann(JW) og Anne-Mette Skifter (AMS). 

 
Afbud / fravær: 

Ebbe Bjørn Andersen(EBA), Kaj Tipsmark (KT), Jørgen Malling (JM), og Eiwind Wad(EW) 
 
 

0. Godkendelse! 
Referatet fra seneste møde skal godkendes. 

Referatet blev godkendt. 
Bemærkning til, at møde stedet ikke var i Hornslet, men på Hotellet i Rønde i stedet. 

 

1. Siden sidst!  Hvad er der sket siden sidste bestyrelsesmøde? - kort opremsning v/ Hans Grøn. 
1.  29. august 2009, Nationalpark Mols Bjerge, åbning / indvielse. 
2. 27. august 2009, Erling Post blev udnævnt som formand for bestyrelsen i Nationalparken Mols Bjerge. 
3. Offentligt møde om Lokalplan 177 - Den bevarende Lokalplan for Ebeltoft Midtby. BLIS´s henvendelse til PUK 

har nu afstedkommet at datoen den 28. oktober 2009 er i spil, og vil sandsynligvis blive bekræftet efter PUK-
udvalgsmødet den 2. sept. 2009. 

4. NTM-udvalget har på sit møde den 01.09.09 en sag om etablering af Dokumentar Biograf i Det gule Havnehus 
på Fiskerihavnen i Ebeltoft. 

5. Hans Grøn deltog i LAG arrangeret Informations- og netværksmøde torsdag den 13. august 2009. Et godt og 
informativ møde. 

6. Den 20. august 2009 har BLIS modtaget et brev fra ”Experian” der oplyser at BLIS er optaget i Experians 
erhvervsdatabase. 

7. 14. august 2009, notat for evt. kommunal overtagelses forpligtigelse af Maltfabrikken såfremt nedrivning 
nægtes, er i mail fremsendt til BLIS bestyrelsen. 

8. Dialogmøde-udvalget har arbejdet med at få et arrangement stablet på benene, og en mulig dato er 22. okt. 
2009. 

9. Lystøndeudvalget har afholdt møde den 24. sept. 2009. 
10. Fornyet offentlig fremlæggelse af Lokalplan nr. 306 for Rønde Midtby. 
11. Møde i www-udvalget den 1. sept. 2009 ved hjemmeside-leverandøren i Århus. Mødet afholdes i samarbejde 

med vores søster-organisation fra Norddjurs. 
12. BLIS har, via Thorkild, etableret en dialog med den nye formand for Nationalparken, Mols Bjerge. 

 
 

2. Status fra kassereren. 
Redegørelse / oversigt fra kassereren.  

 - Pt. Er der 41 betalende medlemmer, hvoraf 2 medlemmer er i restance for 2009. Kassebeholdningen er pt. 
3.782,-kr.  
 - Der blev diskuteret om hvordan, vi kan  øge kassebeholdningen. Forslag om at vi prøver på at få et 
nyt medlem hver.  

 

3. Forretningsorden i BLIS. 
Jørgen Wichmann, Hans Grøn og Kaj Tipsmark er i udvalget for udarbejdelse af  foreningsorden i BLIS. 
Der udarbejdes i løbet af foråret 2009, forslag til en forenings-protokol. 
Ingen nyheder fra udvalget 

 - KT vil inden næste møde, undersøge om der er lignende foreninger der har en forretningsorden, som BLIS 
kan tage udgangspunkt i(evt. Landsforeningens forretningsorden). KT vil herudfra lave et oplæg til 
forretningsorden. 
 - Udsættes til næste møde 

 

4. Kulturopgaver. 
Eventuelle ”kulturopgaver” siden sidst: ”ordet går bordet rundt”- 

 - GH, Hotellet har haft generalforsamling, og det blev vedtaget at, på baggrund af det nuværende ”Hotelråd” 
skal der udarbejdes nye vedtægter for Hotellet. Til de nuværende Kommunale aktiviteter(musikskole og 
Egnsteater) der i dag har til huse i Hotellet, er der skaffet nye lokaler et andet sted i byen. Hotellet vil i nær 
fremtid, bliver lettere at booke sig ind på for foreninger. 
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 - GH, har et stort ønske om at der bliver udarbejdet Lokalplan for området ved Kaløvej, i Rønde. Der kunne 
evt. nedsættes et udvalg. 

 

5. Kontakt til medlemmer. 
1. Nyt fra www-udvalget. 
  - Der har været møde i www-udvalget i sommer og i går d.1. september 09, med Grafisk Design. I mødet 

deltog GH, TH og en repræsentant fra vores søsterorganisation i Norddjurs, og Lars Kastanie (Grafisk Design). 
  - Forslaget til hjemmesiden som er blevet udarbejdet, skal der gives accept af snarest til Grafisk Design. 

Forslaget blev vist frem på mødet. Der var enighed om, at det skulle der arbejdes videre med. 
  -  GH vil godt være administrator af hjemmesiden, samtidig er han tovholder på projektet. 

 - BK forsøger at finde frem til den grønne farve, svarende til BLIS Logo og på brevpapiret, denne farve  
ønskes også på hjemme siden.  
 - Til www – mødet d. 30. sep. 2009, medbringer GH bærbar computer og BK låner projekter, så hjemmesiden 
kan præsenteres for bestyrelsen. 

 

6. Landsforeningen By og Land. 
Landsforeningen har indkaldt til Formandsmøde i Odense den 5. september 2009. 
Se program for mødet - som har temaet SAMARBEJDET - på foreningens hjemmeside. Såfremt nogen fra 
bestyrelsen ønsker at deltage i mødet, betales rimelige udgifter til deltagelse i mødet. 
 - Mødet er stadig åben for interesserede – Husk tilmelding? 

 

7. Markedsføring af foreningen og status-rapport fra udvalgsarbejdet: 
Lystøndeudvalget:  
Sidste nyt fra udvalget! 
 - Der arbejdes i udvalget på ide forslag: Udvalget anmoder om 1. time til næste bestyrelsesmøde til fremlæggelse 
af forslaget. 
 - Det forventes at kunne afholde et møde om ideoplægget, med Syddjurs Kommune i løbet af Dec. Måned 2009. 
Bevarings Rådet, Syddjurs Kommune:  
Sidste nyt fra udvalget! 
 - Mødet d. 20. august 2009 blev aflyst, det vides ikke hvornår det næste møde er? 
 - BLIS vil arbejde på, at referater også fremsendes til formanden for BLIS. 
Den bevarende lokalplan for Ebeltoft midtby: 
Sidste nyt!  Datoen for mødet bliver sandsynligvis onsdag den 28. oktober 2009. 
 - Der er d.d. kommet accept til at mødet afholdes d. 28. oktober 2009, kl. 19.00. 
 - HG orienterer de andre foreninger i initiativgruppen, Håndværker-, Handelsstandsforening og Museet. 
 - Alle foreninger kommer med et emne til mødet, og håber derudover på stort fremmøde. 
Nationalpark Mols Bjerge-udvalget:  
Sidste nyt fra udvalget! Thorkild arbejder på at få et møde med Erling Post for at give ham en orientering om BLIS. 
 - TH og HG har aftalt et” kaffemøde” med Erling Post, Hvor han skal høre om hvad der ”rør” sig i BLIS, 
Lystøndeskuret og Maltfabrikken og i særdeleshed Nationalpark Mols Bjerge. Håber på at De er opmærksomme på 
at BLIS vil være et oplagt emne til en bestyrelsespost. 
Fischers Park - udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - Der arbejdes videre i udvalget, udvalget har endnu ikke fået kontakt med  Alette Lena Skov, PUK, GK forsøger 
igen. 
Sejlturs-udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - ingen bemærkninger 
Følle Mølle - udvalget 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - ingen bemærkninger 
Kolindsund-udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - ingen bemærkninger 
Dialogmøde - udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! En skitse til hvordan et sådan møde kan løbe af stablen fremlægges. 
Møde arrangeres planlægges gennemført i samarbejde med følgende foreninger: 
Ebeltoft Jazz-klub v/ formand Søren Iversen, 21 933076, Ebeltoft Kunstforening v/ formand Hertzwall Herold, 86 221260, 
DaMuCo (Danish Music Consort) v/ Hans Bodilsen, 87 520933 og Kulturministeriet v/ Kristian Krog, 86 340033. 
 - Der er lavet forhånds aftale med Ivan Sand og Michelle Birkballe, om musik(ca. 30-45 min.) sidst på mødet. 
 - TH, vil spørge HEGA om de evt. kunne optræde med et lille teaterstykke(ca. 10-15 min.) først på mødet. 
 - Der skal udarbejdes et budget for arrangementet, og der skal søges tilskud fra KULTUR puljen - Ca. 12.000 kr. 
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 - Der arbejdes videre på indbydelsen, til alle politiske partier i Kommunen.  HG søger oplysning om 
formandsliste v. Birgitte Bach Thomsen, PUK. 
 - Der var enighed om at mødet skal henvende sig til hele kommunen, og at der så herved skal rettes henvendelse 
til kulturelle foreninger i Syddjurs, for at gøre dem opmærksomme på arrangementet. BK forsøger at opspore 
kulturelle foreninger i Ryomgård, Kolind og Hornslet, og GH forsøger i Rønde området. JW og HG har kontakt til 
foreninger i Ebeltoft. 
 - Der er møde i udvalget hos HG(tegnestuen), den 6/9 09 kl. 15.00 

 

8. Aktuelle sager. 
1. Maltfabrikken. Muligheder for fredning / bevarelse. 
 (HG) giver en kort orientering. 

Følgende blev besluttet på økonomiudvalgsmødet den 18.08.09: 
”Der udarbejdes forespørgsel til kulturarvstyrelsen om styrelsen er sindet at genoptage spørgsmålet om 
fredning af Maltfabrikken i forbindelse med evt. beslutning om nedrivning. 

 Der foretages kontakt til udvalget for Plan, udvikling og kultur vedr. møde med ejerne på baggrund af 
henvendelse fra ejerne om mulige alternative forslag til de foreliggende” 

 17. august 2009 - Avis omtale i Århus Stiftstidende - ”Kommunen måske tvunget til at overtage maltfabrikken” 
 19. august 2009 - Avis omtale i Århus Stiftstidende - ”Ebeltoft-politikere vil bevare Maltfabrikken” 
  - Her står sagen pt. 
2. Det gule Havnehus på Fiskerihavnen. 
 (HG) giver en kort orientering 
  - Udvalget NTM, støtter projektet med at etablere DOK Bio i en eller anden sammen hæng ved havnen, 

lokalitet er ikke fastlagt endnu. 
 
 

9. Arrangementskalender for efteråret 2009. 
1. Den 22. oktober 2009 - Dialogmøde med politikerne inden kommunevalget 2009 (17. nov. 09), for at høre 

Deres stillingtagen til Kulturlivet i Syddjurs. 
2. Den 28. oktober 2009 - Offentlig møde om ”10 år med den Bevarende lokalplan for Ebeltoft Midtby. 
3. I november måned 2009 - Reception angående åbning af BLIS hjemmeside. 
Vinteren / Foråret 2010:  
4. Offentlig møde om Lystøndeskurets fremtid. 
5. Offentlig sejltur langs syddjurs kyst - f.eks. i en kanalrundfarts båd. 
6. Udflugt til Kolindsund m.m. 
 

Bestyrelsens kalender: 
1. Formandsmøde i Landsforeningen, afholdes i Odense den 5. sept. 2009. 
2. 6. sept. 2009 – Dialogmøde-udvalget afholder møde hos HG på tegnestuen. 
3. 16. sept. 2009 - Udvalgsmøde i Lystøndeudvalget, hos Thorkild. 
4. 30. sep. 2009 – www møde onsdag d. 30. september 2009, i Rønde – Hotellet 
5. Næste bestyrelsesmøde - onsdag den 7. oktober 2009. 
6. 7. oktober 2009 - Møde i Lystøndeudvalget.   

 
 

10. EVENTUELT. 
 
11. Kommende bestyrelsesmøder:  

Forslag til datoer for bestyrelsesmøder, på onsdage, i 2009: 
EFTERÅR/VINTER: September, www møde onsdag den 30 i Rønde - Oktober, onsdag den 7 - November, onsdag 4 og 

December, onsdag  9.  
 
Næstemøde onsdag d. 2. september 2009, kl. 16.00 – Hotellet i Rønde (GK – medbringer kaffe). 
Lystøndeudvalget anmoder om 1. time af mødetiden. 

 
Diverse udvalg: Lystøndeudvalget består af: Anne-Mette, Thorkild, Jørgen M. og Grete   Tovholder: Jørgen M. 

www-udvalget består af: Thorkild, Benny og Geert. -  Tovholder: Thorkild. 
Forretningsorden-udvalget består af: Hans, Kaj og Jørgen W. -  Tovholder: Kaj. 
Sejlturs-udvalget består af: Jørgen M, Eiwind og Jørgen W. -  Tovholder: Eiwind. 
Nationalpark Mols Bjerge-udvalget består af: Thorkild, Hans og Ebbe - Tovholder: Thorkild. 
Fischers Park – Femmøller: Kaj, Geert og Grethe - Tovholder: Kaj. 
Følle Mølle – udvalget Eiwind og Geert Tovholder: Eiwind 
Kolindsund – udvalget Eiwind, Thorkild og Ebbe Tovholder: Eiwind 
Dialogmøde – udvalget Hans, Benny, Thorkild og Jørgen W. Tovholder: Jørgen W. 
Den Bevarende lokalplan – udvalget Hans, Tovholder: 
Kaløvej i Rønde – udvalget  Tovholder: 
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Referat er sendt pr. mails til alle bestyrelsesmedlemmer! Referat: AMS - 7. september. 2009 


